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Forslag til Inatsisartutbeslutning om at Naalakkersuisut pålægges at udarbejde en 

redegørelse over hvilke barrierer det er for at fuldt ud fange de fastsatte kvoter af store 

hvaler, og hvad der skal til for at afhjælpe disse barrierer. Redegørelsen skal fremlægges 

senest EM2020.  

(Medlem af Inatsisartut, Nikkulaat Jeremiassen, Siumut) 

  

Vi vil hermed komme med vores udtalelse til forslag til Inatsisartutlov om hvilke barrierer det er for 

at fuldt ud fange de fastsatte kvoter af store hvaler fremsat af Medlem af Inatsisartut, Nikkulaat 

Jeremiassen, Siumut.  

 

Det er vores holdning at vi bør udnytte de tilgængelige resurser af køb bedst muligt, og helst uden 

for mange hindringer.  

 

Vi har desværre ikke opbrugt kvoterne af sildepiskere og større hvaler i de seneste år.  

 

Vi må erkende, at da der i år er åbnet op form muligheden for at fange sildepiskere med 

hvalgeværer, har det medført positivt udfald, ved at der er fanget flere hvaler, og det må vi takke 

Naalakkersuisut for tidsnok at åbne på for denne mulighed. 

 

Vi bør overveje at udnytte de større hvaler, for eksempel er antallet af blåhvaler blevet øget. 

Vi har oplevet at det er resursekrævende at flænse de større hvaler, når de er fanget. Det er blevet 

vigtigt at planlægge flænsningen ud fra tidevandet, og derfor er der en masse kød der går tabt i 

denne sammenhæng.  

 

Vi opfordrer til at der overvejes at etablere flænsepladser, for derved at redde de store mængder 

kød, der går tabt.  

       

Med disse bemærkninger henviser vi forslaget til videredrøftelse i udvalget. 

        

Hans Enoksen  

    

 

 

  

 

 


